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The study was conducted in North Kordofan State around El Obied area 

(ELAin community forest). The study aimed to come up with, and suggest 

solutions  and  recommendations,  that  can  possibly  help  remove  livestock 

marketing constraints. 

Primary  data  were  collected  using  a  questionnaire  to  obtain  information 

from pastoral  tribes  such  as  Hawazma,  Bederia,  Messeria,  Gawama  and 

Fallata.  Secondary  data  were  collected  from  books,  annual  reports  and 

scientific papers.

The  results  showed  that  there  are  many  constraints  facing  livestock 

marketing. These constraints are including insufficient water supplies, poor 

market structures and fluctuating prices, in addition to the fact that markets 

are seasonal. Continuous movement of pastoralists from one place to another 

affected  livestock  condition,  livestock  marketing  and  animals’  products 

since  they  don’t  have  daily  permanent  markets.  Transportation  facilities 

constitute  the  most  serious  limitation  when  selling  animals  and  animal 

products. Moreover, diseases affect animal production and marketing.

The study suggest that markets should be improved by government through 

availing animal services such as veterinary services and proper distribution 

of water points and transportation to markets should be provided through 

developing feeder roads.
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لمعرفة)  غابة( الأبيض منطقة فى كردفان شمال بولية الدراسة هذه أجريت  معوقات العين

كان.  تواجة التى الحيوانية الثروة تسويق  الحلول إيجاد هو الدراسة هذه من الهدف الرعاة

. الحيوانية الثروة تسويق معوقات حل في تساعد أن يمكن التي والتوصيات

 الرعاة من المعلومات عن للحصول  الإستبيان طريق عن الأولية المعلومات جمع تم

 . والفلتة الجوامعة المسيرية، البديرية، ، الحوازمة قبائل من وهم المنطقة فى الموجودين

 الأوراق الى بالضافة الدورية والتقارير الكتب من جمعها تم فقد الثانوية المعلومات اما

العلمية. 

 الحيوانية الثروة تسويق تواجه التي المعوقات من العديد هنالك أن الى الدراسة خلصت

تشمل.   بعد ، للأسواق التحتية البنيات توفر عدم ، المياه قلة المعوقات هذه بالولية

 الرعاة حركة إلى بالإضافة التسويق وموسمية الأسعار تذبذب الرحل، وبين بينها المسافات

والتسويق. الإنتاج على يؤثر بدوره وهذا لأخر مكان من الموسمية

 تسويق عند أساسيان معوقان يعتبران والأمراض الترحيل أن إلى الدراسة خلصت وأيضا

ومنتجاتها. الحيوانات

 توفير خلل من وذلك الأسواق بتحسين المعنية الوزارات تقوم أن الدراسة أقترحت 

 توفير و المياه لنقاط السليم والتوزيع البيطرية الخدمات فى المتمثلة الضرورية الخدمات

الجانبية. الطرق تحسين خلل من الأسواق إلى الترحيل
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